
 
Dagsorden skolebestyrelsesmøde mandag d. 16.5.2022 

kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

Afbud: Gitte, Lars, elevrådet Stenderup, Kenneth 

Referent: Søren 

 

Elevråd deltager i punkt 1-3 

0. Godkendelse af dagsorden  
Godkendelse af referat   
5 min 

Godkendt 
Godkendt 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

 
Der ønskes en glasdør på drengetoilettet. Træls at høre folk tisse, 
og det lugter omkring toilettet. 
Døren er PT pillet af, bl.a. grundet snusposer alle vegne. Døren har 
været af, sat på igen og taget af en gang mere.  
 
Der er blevet nedsat et madråd: Victor, Mads Emil, Anton og 
Nikolaj. Rådet kommer med forslag til nogle madforslag.  
Maggi tilbyder at komme med til et elevrådsmøde, hvor punktet 
så kunne behandles.  
Der er som regel elevrådsmøder mandage eller tirsdage. 
Elevrådets lærer vender tilbage med mulig dato.  
 
Fra Stenderup er der ingen indspark lige pt. 
 

2 Valg til SB – status 
v. formand 
15 min 

Vi er i mål. Der er dog ingen forældre fra almendelen afd. 
Stenderup. Christina repræsenterer børnehaven for 2 år. Der 
mangles fortsat suppleanter, hvilket ”ikke er en uendelig proces”. 
Valgdagen er d. 15/6, så der skal der findes nogle suppleanter 
inden.  
Der er konstituerende møde d. 20/6. 
 
Der må pga forskudt valg maks. Være 4 personer, der stiller op for 
4 år. 
Følgende stillede op for 4 år: 
Dorthe 
Maggi 
Nina 
Tim 
Følgende stillede op for 2 år: 
Jannie 
Christina 
Anna-Louise 
 
1.suppleanten kan deltage i bestyrelsesmøderne, hvis det ønskes. 
Det er ønskeligt, at der kommer en suppleant fra Stenderup. 
 



 
Der er en opmærksomhed på, om skolebestyrelsen kunne være 
lidt mere tydelig og synlig i forbindelse med valgår, så det giver 
mening for folk at træde ind. Så det er tydeligt for forældre at man 
faktisk gør en forskel for børnene og skole/børnehaven. 
 
Der kan være en kanal ind til forældrerådene gennem et årsmøde 
i starten af skoleåret (okt.) Dette drøftes på junimødet. 
 
Skole og forældre kunne måske bidrage med inspiration. 

3 §16d og §16b 
Fortsat fra sidste møde 

Forsættelse fra sidste møde. 
 
Mødetider og lektionsplan for afd. Stenderup gennemgået. 
 
Mødetider og lektionsplan for afd. Søndre gennemgået. 
 
Kravet er, at man skal overholde de faglige timer for de faglige fag.  
 
Det er for begge afdelinger blevet godkendt, og tilladelsen er 
blevet givet ovenfra. 
 
For afd. Søndres vedkommende ses der meget positivt på 
forslaget gældende for Center og G-klassen.  
 
For Almendelen tages den forbi medarbejderne til deres besyv, og 
er de positive stemt over for det, ændres det for kommende 
skoleår. Herefter kan der evt. laves en ny ansøgning. 
 

4 Mobiltelefoner i SFO’en 
Mulige regler drøftes. Hvilke 
muligheder har SB for at agerer i 
forhold til udvikling 
v. skoleleder 
15 min 

Bilag udsendt forud for mødet og drøftet på mødet.  
I september 21 blev ordensreglerne sidst ændret. 
Siden er der kommet en opmærksomhed på børns og forældres 
anvendelse af smartwatch/GPS-ure skoledagen igennem. Det er 
meget uhensigtsmæssigt med de muligheder, der ligger heri.  
 
Bestyrelsen godkender tilføjelsen til Lynghedeskolens 
ordensregler med enkelte ændringer, der blev drøftet.  
 
Smartwatches – GPS-ure med netadgang: 

• Er at sammenligne med en mobiltelefon, hvorfor samme 
regler gælder. Uret må ikke anvendes til kommunikation i 
skole- og SFO-tid. Uret kan inddrages på samme vis som 
mobiltelefoner. 

 
Bestyrelsen ønsker at få lærerne i tale ift. reglen og udførelsen 
heraf. 
Det blev aftalt at der i kommende skoleår arbejdes med at give 
medarbejder, bestyrelse og forældre input til en fornyet drøftelse 
af en decideret mobilpolitik. 
Evt. til et fællesarrangement.  



 
Det kunne være en god idé, at der kom en/flere udefra til at give 
et oplæg. Forskning viser nemlig, at for megen skærmtid i for tidlig 
en alder er til skade for frontallappernes udvikling, hvilket er 
temmelig skræmmende.  
Denne viden kunne være vigtig at få ud til vores forældre. Det 
kræver input til både medarbejdere og forældre. 
 
Imran Rashid og Vejle Fjord kunne komme på tale, samt data og 
anbefalinger fra WHO og SST 
 

5 Politik vedr. vold mv. 
Drøftelse i relation til 
ordensregler.  
Udsat fra sidste møde… 
v. skoleleder 
30 min 

Ordensregler som i sidste punkt blev gennemgået for 

mobiltelefoner og smartwatches er det, der PT gælder.  

Spørgsmålet er, om der er behov for en voldspolitik, en klar 

procedure. I praksis har der ikke været behov for en decideret 

voldspolitik som rettesnor for handling. 

Der var på mødet en drøftelse af for og imod udarbejdelse af en 

voldspolitik samt bestyrelsens ansvar ind i, at de relevante 

procedurebeskrivelser foreligger for skolens medarbejdere.  

Spørgsmålet er, om ordensreglerne dækker en politik. Er man 

dækket ind til en given situation eller er man ikke? 

Mobbepolitikken kan kigges igennem ved samme lejlighed, men 

det er vigtigt, at der ikke laves en uhåndterbar papirtiger.  

En voldspolitik kan også være givtigt for forældrene, så de ved, 

hvad der kommer til at ske.  

Der er enighed om, at det skal tages op på et senere møde i det 

nye år. 

 

6 Økonomi  
Orientering   
v. skoleleder 
10 min  

I korte træk er vi der, vi har forventet bortset fra, at 

refusionerne på centeret kommer ind anderledes grundet tvivl 

om beregnede budgetforudsætninger. I taleklassen er der kun 5 

elever tilmeldt næste år.  

Overskud fra sidste år er blevet tilført. Ca. 636.000 kr. 

Der tænkes i at lave en opsparing fra 2022 til inventarformål, - 

f.eks. i Centeret. 

Udkast til tegning over ombygningen på Centeret gennemgået. 

 

7 Status medarbejdere og 
ansættelser 
Status 
v. skoleleder 
10 min 

Søndre: En lærerstilling er oppe nu. Hvorvidt samtaler bliver til 

noget afgøres onsdag morgen. 

Stenderup: Der skal ansættes 1 pædagog og 1 lærer. 



 

 

Kommende møder: 

Ordinære møder 

Juni   mandag 20.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

 

_______________________                                                    _________________________ 

8 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

 
Orientering om yderligere tiltag på 7. årg. De der er iværksat har 
en positiv effekt. 
 
Der påtænkes at indgå en aftale med Syddansk Erhverv ift. 
praksisorienteret valgfag på 9. årgang i kommende skoleår. 
 
Vi skal ikke modtage en ukrainsk flygtning i børnehaven alligevel. 
 

9 Evt.  
Herunder punkter til  
kommende møde 
5 min 

Evt: 
Temamøde mellem BFU, forældrebestyrelser og forvaltningsledelsen. 
Mødet afholdes den 8. juni klokken 18.00 til 21.00 
Sdr. Omme. Deadline for tilmelding 1/6 institutionsvist, dvs. d. 30/6 til 
Søren. 
Deltagere: Maggi, Dorthe M, René, Søren, Dorthe R. 
Søren undersøger om de nye sb-medlemmer kan deltage. 
Søren sender invitationen ud med dette referat. 

 
OBS: opslag fra SFO skal helst på opslagstavlen, og der skal ikke 
være mulighed for at kommentere opslaget. 
 
Punkter til næste møde: 
Der skal drøftes rundvisning til nye SB-medlemmer på kommende 
møder. 
Fællesmøde: forældrerådet og skolebestyrelsen 
Voldspolitik, ordenspolitik, mobbepolitik samt krænkende hændelser – 
hvordan skal det se ud hos os? 
 
 

 Eventuelle personsager  

 Næste møde Temamøde mellem BFU, forældrebestyrelser og forvaltningsledelsen. 
Mødet afholdes den 8. juni klokken 18.00 til 21.00 
Sdr. Omme 
 
Info om Center og G – nyorientering 
 
Intro for nye SB’er? – rundvisning mv. 

 

   



 
 Dorthe Meier                                                                              Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        René Brændstrup                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Nina Kjær Madsen                                                                        Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 


